
P r o t o k ó ł   Nr XXIII/04
Z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 27 sierpnia  2004r.

W sesji udział wzięli:
a/ trzynastu radnych Rady Gminy               -  nieobecni usprawiedliwieni: Mirosław Mnich,
                                                                         Dariusz Ostrowski
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowiska
    Radny Rady Powiatu                               -   Stanisław Jank
    Dyrektor Gimnazjum                               -   Sławomir Miluski
    Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.            –  Elżbieta Fryckowska
    Dyrektor ZGK                                          -   Mirosław Klemiato
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska
    Kierownik Posterunku                              -  Jarosław Badowski
    
Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe
a/ otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad,
b/ przyjęcie porządku obrad,
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

      2.   Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych.
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał.
4. Interpelacje radnych.

      5.   Wolne wnioski, zapytania i informacje.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami:

a/ Rewizyjnej
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki,
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.

7. Podjęcie uchwał w sprawach:
a/ przyjęcie strategii rozwoju sołectwa Budowo,
b/ przyjęcie strategii rozwoju sołectwa Skarszów Górny,
c/ przyjęcia strategii rozwoju sołectwa Kotowo,
d/ przyjęcia strategii rozwoju sołectwa Podole Małe,
e/ przyjęcia strategii rozwoju sołectwa Dobieszewa,
f/ ustalenia stawek opłat za zajęcie 1m² pasa drogowego dróg gminnych na terenie
gminy Dębnica Kaszubska,
g/ utworzenia Zespołu Szkół i nadania statutu,
h/ zmiany w Planie Rozwoju Lokalnego Gminy Dębnica Kaszubska,
i/ zmian budżetowych w 2004r.,
j/  utworzenia środka specjalnego w Ośrodku Pomocy Społecznej.

8. Zamknięcie obrad.
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Przebieg sesji:

Ad.1.a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  mgr  Zyta  Rytelewska  powitała  radnych  i  gości

przybyłych  na  sesję.  Następnie  dokonała  otwarcia  sesji  Rady  Gminy  stwierdzając
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10°° w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

b/
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie
porządku obrad. 
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad.
Wójt  Gminy  wniósł  o  zmiany  w  porządku  obrad.  Zaproponował,  by  punkt  „7h”  i  „7i”
wprowadzić zaraz po otwarciu obrad oraz o zdjęcie z porządku obrad punktu „7j”.
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady przypomniała,  że  ta  uchwała  jest  unormowana
przepisami ustawy i nie zachodzi potrzeba podejmowania uchwały w tej sprawie, oraz ujęcie
w punkcie „7k” przyjęcie strategii rozwoju sołectwa Mielno-Podwilczyn.        
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  zarządziła  głosowanie  nad  poszczególnymi
wnioskami.
W wyniku głosowania wniosek Wójta Gminy dot. przeniesienia pkt. „7h” i „7i” oraz zdjęcia z
porządku obrad pkt. „7j”  został przyjęty jednogłośnie  /11 za/.
W wyniku głosowania wniosek Przewodniczącej Rady dot. wprowadzenia pkt. „7k” został
przyjęty jednogłośnie (11 za)
(10¹º doszedł Radny Sebastian Maśliński)
Zyta Rytelewska -  Przewodnicząca  Rady zarządziła  głosowanie nad porządkiem obrad po
uwzględnieniu dokonanych zmian.
W wyniku głosowania zaproponowany porządek został przyjęty jednogłośnie (12 za)
c/ 

Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania protokół
został przyjęty jednogłośnie  (12 za) 

Ad 7 i

Przewodnicząca Rady – Zyta Rytelewska  poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian budżetowych na 2004r. 
Wiceprzewodniczący Rady- Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały.
Skarbnik Gminy poinformował,  że od czasu omawiania projektu zaszła  zmiana dotycząca
wprowadzenia do budżetu dotacji w/w 350 tys. zł otrzymanej z Urzędu Marszałkowskiego na
Gimnazjum. Dokonano zmian po stronie  zwiększeń i po stronie wydatków. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na
posiedzeniu wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (12 za).

Ad 7 h   

Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady
Krzysztofa Olech o przedstawienie  projektu uchwały w sprawie zmian w planie  Rozwoju
Lokalnego Gminy Dębnica Kaszubska. 
Wiceprzewodniczący Rady- Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na
posiedzeniu wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (12 za).

Ad 2.

Wójt Gminy Grzegorz Grabowski zaproponował, by na wstępie głos przekazać Panu 
Jarosławowi Badowskiemu- Kierownikowi Posterunku Policji w Dębnicy Kaszubskiej.
Pan Jarosław Badowski przedstawił informacje dotyczącą działalności Posterunku w Dębnicy
Kaszubskiej. Omówił  wyniki działalności prewencyjnej i przestępczej na terenie gmin. 
Radna J. Karaś poinformowała, że statyka jest bardzo ładna, jednak radnym chodzi przede
wszystkim o nadzór ze strony Policji nad miejscami uczęszczanymi przez młodzież w czasie
wekendów. Jakie są podejmowane środki i jak przebiega realizacja. Jak wszyscy wiemy w te
dni dochodzi do największej ilości rozbojów. Odbywają się różne imprezy. Czy te miejsca są
objęte pieszymi patrolami. Przejazd samochodu Policyjnego nie wystarcza.
( 10³º doszedł Radny Zdzisław Botwinionek)
P.  Badowski  poinformował,  że  okres  letni  jest  specyficznym  okresem.  Jest  dużo  osób
napływowych z zewnątrz. Jesteśmy wspomagani przez patrole ze Szkoły Policji w Słupsku.
Nasz stan osobowy jest nieliczny. Są wyznaczone patrole z Kępic. Patrole planowane są na
trzy gminy. W okresie wekendów trudno być w każdym zagrożonym miejscu. W tym okresie
występuje także  więcej  zdarzeń  w rodzinach.   Od miesiąca  września  nastąpi  zwiększenie
obsady Posterunku w Dębnicy Kaszubskiej o 1 etat.
Radna J. Kraś uważa, że przynależność do Kępic jest nie trafnym rozwiązaniem. Zwróciła się
także  z  pytaniem,  czy  istnieje  możliwość  zmiany  przynależności.  Dla  naszego  obszaru
najlepiej byłoby połączyć nas ze Słupskiem.
P. Badowski poinformował, że nie ma wpływu na przynależność. Ponadto poinformował, ze
każdy z  miejscowych funkcjonariuszy ma po 6 nocnych służb.  Nadmienił,  że  w ostatnim
okresie  czasu  wspólnie  z  członkami  Gminnej  Komisji  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych przeprowadzono kontrole w sklepach na terenie gminy. W wyniku
kontroli 11 osób ukarano mandatami za spożywanie alkoholu w miejscach niedozwolonych.
Te działania będą kontynuowane. 
Radna J. Karaś  zwróciła się z pytaniem czy miejsca, gdzie odbywają się imprezy masowe
objęte są patrolami policyjnymi.
P.  Badowski  poinformował,  że  patrole  policyjne są  planowane w tych miejscowościach  i
jeżeli nie wypadnie inna interwencja to odbywają się. Są to działania rutynowe.
Radny P.  Paczesny uważa, że nie powinniśmy skupiać się na zamiarze zmiany uchwały o
zmianach  godzin  otwarcia  placówek  handlowych  i  lokali  gastronomicznych.  Placówki  są
otwarte  dłużej  tylko  w  wekeendy.  Już  wcześniej  były  tendencję  w  tę  stronę.  Komisja
Rewizyjna uważa, że  godziny otwarcia są optymalne, natomiast uważa, że należy wzmocnić
kontrole  w  tych  miejscach  i  nękać  właścicieli  o  egzekwowanie  przepisów  prawa  w tym
zakresie. Ponowił także zapytanie, czy można wysyłać osobę małoletnią, celem upewnienia
się, że w tym sklepie nie sprzedaje się alkoholu osobom nieletnim.
P. Badowski ma nadzieję, że dalsze kontrole z KG PiRPA samochodem cywilnym i działania
nocne  przyniosą  pozytywne  efekty.  Może  przygotować  analizę  dotyczącą  częstotliwości
przestępstw  w  wekendy  i  pozostałe  dni.  Ponadto  poinformował,  że  Policjanci  mają  w
codziennych obowiązkach służbowych sklepów pod kontem sprzedaży i konsumpcji  napoi
alkoholowych.
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem do Radcy Prawnego, czy Wójt może upoważnić
członków  Gminnej  Komisji  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  do
kontroli.
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Radca  Prawny poinformowała,  że  jest  to  zagwarantowane  w  Ustawie.  Jest  to  ustawowe
uprawnienie i Wójt może takie upoważnienie wydać.
Radny M. Adamowicz zauważył, że to zadanie nie jest wpisane w statucie.
Sekretarz Gminy poinformowała, że jeżeli takie zadanie jest umocowane ustawą to nie może
być regulowane uchwałami Rady Gminy.     
 

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  zapoznała  Radnych  z
interpelacjami, które zostały złożone na sesji w dniu 12 lipca 2004r..
Zapoznała  Radnych z  treścią  pisma,  które  zostało  wystosowane do  starosty na  podstawie
złożonych interpelacji dotyczących stanu dróg na terenie gminy i poinformowała, że do dnia
dzisiejszego nie wpłynęła odpowiedź. 
Radni nie zgłosili zastrzeżeń.

Ad 3

Na wstępie Wójt przedstawił Radnym artykuł z Rzeczpospolitej, celem zapoznania się
z  jego treścią.  Poinformował,  że przedstawiciele  naszej  gminy uczestniczyli  w obchodach
„Dni Łambinowic”. Zaprosił do obejrzenia dokumentacji fotograficznej przygotowanej przez
Panią Dyrektor GOK. Poinformował, że planowane na ten rok dochody wzrosną do kwoty 16
mln. zł dzięki składanym wnioskom. W przyszłym roku będzie miej zadań własnych z uwagi
na  zapewnienie  płynności  finansowej.   Będziemy  musieli  bardzo  uważać  by  nie  stracić
płynności finansowej. W okresie sprawozdawczym zatrudnialiśmy 30 pracowników w ramach
robót interwencyjnych finansowanych w 50% przez PUP. Pracownicy byli zatrudnieni przy
naprawach  sieci  wodociągowej  i  oczyszczalniach,  remontach  szkół  na  terenie  gminy,
dokończono budowę chodnika przy kościele w Budowie, kładziono polbruk w Podolu Małym,
budowano przystanek autobusowy w Skarszewie, dokonywano remontów dróg, wykonywano
prace porządkowe. Trwała adaptacja pomieszczeń Ośrodka Zdrowia w Dębnicy Kaszubskiej
na potrzeby OPS. Prowadzono prace remontowe przy budynku Urzędu Gminy – odwodnienie.
Umocniono skarpę przy GOK. Wystąpiono z wnioskiem do Powiatowej Rady zatrudnienia o
uruchomienie dodatkowych miejsc pracy, przejęto działkę w Dębnicy Kaszubskiej Nr 609 od
Agencji, która ma pomóc rozwiązać nam sprawę z Państwem Pawlak i budowę placu zabaw
dla dzieci z rejonu ulic Fabrycznej i Jagiełły. Trwają przygotowania do organizacji Dożynek
Gminnych zaplanowanych na 05 września w Podolu Małym. Odbyłem rozmowy z dyrektorem
ANT  OT  w  Gdańsku  w  sprawie  przekazania  środków  na  infrastrukturę.  Trwają  prace
budowlane przy wykonaniu następujących zadań:  remont Szkoły Podstawowej  w Dębnicy
Kaszubskiej.  budowa  sieci  wodno-  kanalizacyjnej  w  Dębnicy  Kaszubskiej  ul.  Polna  i
miejscowości  Grabin. Złożono wnioski na dofinansowanie remontu Szkoły Podstawowej w
Motarzynie,  przygotowano  wnioski  na  remonty trzech  Ośrodków Zdrowia.  Otrzymaliśmy
dotację z programu Odnowa Wsi na inwestycję  Remont GOK i zagospodarowanie skarpy” w
Dębnicy  Kaszubskiej  w/w  23.600  tys.  zł  oraz  „zagospodarowanie  świetlicy  wiejskiej  w
Gałęzowie” – 25.000 tys. zł. Z Urzędu Marszałkowskiego otrzymano 19.00 tys. na remont
boiska w Sz. P. Dębnica Kaszubska. Podpisano umowę z AR i MR na współfinansowanie
inwestycji  „  Budowa sieci  kanalizacyjnej  w m.  Krzywań”.  Trwa sprzedaż  specyfikacji  na
Zaprojektowanie  i  realizację  modernizacji  i  rozbudowy oczyszczalni  ścieków  w  Dębnicy
Kaszubskiej.     
Poinformował, że podpisał list intencyjny na budowę wiatraków w Dobieszewie.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta.
Radny Piotr Paczesny uważa, że każde działanie mające na celu uaktywnianie społeczeństwa
np. dot. działalności stowarzyszenia „Dobra Truskawka”, jest wskazane jednak przy obecnej
koniunkturze  jest  to  inwestycja  kosztowna  i  niepewna.   Zwrócił  także  uwagę,  że  nie
przypomina sobie by były przekazywane środki na uporządkowanie skarpy przy GOK. Prosi o
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wyjaśnienie tej sprawy. Także nie pamięta by Rada akceptowała zgodę na przejecie działki na
ulicy  Fabrycznej.  Dobrze,  że  gmina  ma  płynność  finansową,  chcemy  zdrowej  zasady
współpracy. Byliśmy na kontroli w Szkole Podstawowej w Motarzynie, to co tam zastaliśmy
budzi zgrozę. Trzeba tam dużych nakładów finansowych na remont szkoły. 
Wójt  Gminy poinformował,  ze  działka na ulicy Fabrycznej  była ujęta na wykazie  działek
przeznaczonych  do  komunalizacji  i  Pani  Sekretarz  przedstawi  stosowne  dokument.
Powtarzam,  że  nie  chcę  podejmować  decyzji  bez  waszej  wiedzy.   Poinformował,  że
analizował  aktualną  sytuacje  mieszkaniową na terenie  gminy. Są ogromne braki.  Obecnie
rusza program Budownictwa Socjalnego, gdzie można uzyskać 35% dofinansowania. Jeżeli
uda nam się  dogadać z  Agencją na dofinansowania w/w 25%  to będę chciał  złożyć taki
wniosek. Budowa takiego obiektu jest na terenie gminy koniecznością.
. 
Ad 4
 
Radna  U.  Frankowska  zwróciła  się  z  prośba  o  interwencję  sprawie  zapchanej  studzienki
kanalizacyjnej  w  Dębnicy  Kaszubskiej  przy  ul.  Leśnej.  Podczas  opadów  studzienka  nie
odbiera wody. Poinformowała także, że mieszkańcy bloków przy ul. Fabrycznej nie wyrażają
zgody na proponowaną  lokalizację parkingu. Ponownie prosi o równiarkę na ulicę Zajęczą.
Jeżeli  chodzi o przebudowę chodnika na ulicy Zajęczej, to mam odpowiedź na piśmie, że
będzie realizacja w tym roku. Termin mija, a nic się w tej sprawie nie dzieje. 
Radny J.  Bejnarowicz prosi  o kontrolę sanitarną w miejscowości Podwilczyn. Mieszkańcy
skarżą się, że część mieszkańców odprowadza ścieki do nieczynnych studni.
Radny P. Poczesny prosi o odpowiedzi w następujących sprawach:
- przebiegu procesu opomiarowania zużycia wody w gospodarstwach domowych na terenie
gminy,
- podejmowanych kroków w celu zapewnienia lepszej obsługi i szerszego zakresu działania
Agencji PKO. Jest wiele skarg na działalność agencji.
-  źródła pochodzenia  środków na budowę chodnika przy kościele w Budowie /nie jest to
mienie komunalne/ i umocnienie skarpy przy GOK.  
-sporządzania  umów  z  mieszkańcami  ul.  Fabrycznej  na  partycypacje  w  kosztach
doprowadzenia kanalizacji do poszczególnych posesji. / są skargi mieszkańców na brak takich
umów/.
- wskazania osób odpowiedzialnych za nadzór nad drogami gminnymi.  Obecnie nasila się
niszczenie dróg gminnych przez inwestorów.  Nawierzchni dróg nie doprowadza się do stanu
pierwotnego. Ten proceder przybiera zjawisko nasilające. Występuje w tym zakresie wiele
pozostałości z okresów wcześniejszych.
-  czy  ZGK jest  zarejestrowany  w  Sądzie  Rejestrowym,  czy  wystarczy  wpis  w  Urzędzie
Gminy.
-  czy była  uchwała  poprzedniego Zarządu  Gminy w sprawie  przeniesienia  ZGK na  teren
Oczyszczalni ścieków, czy było to ustne polecenie.
- W sprawie modernizacji  Oczyszczalni Ścieków, cieszy się, że wreszcie podejmowane są
odpowiednie kroki. Był w Wydziale Ochrony Środowiska w Słupsku, rozmawiał z osobami
tam  pracującymi  i  z  tych  rozmów  wynika,  że  na  terenie  oczyszczalni  grozi  katastrofa
budowlana. W związku z powyższym prosi o wystąpienie na piśmie do Dyrektora Ochrony
Środowiska  o  opinię  na  temat  stanu  technicznego  obiektów  i  urządzeń  –  przedstawia  tę
sprawę do przegłosowania radnym. Proponuje także ograniczenie poruszania się po terenie
Oczyszczalni Ścieków osobom postronnym.
- aktualnego zadłużenia gminy.     
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Radna I. Tkaczyszyn prosi o pomoc w zakupie koszy do gry w koszykówkę na boisko szkolne
w  Gogolewie.  Dyrektor  Szkoły  potrzebuje  1  tys.  Jest  wykonawca  i  wykonanie  ma  być
standardowe.
Radna J. Karaś odnośnie budowy parkingu przy ulicy Fabrycznej chciała się dowiedzieć, czy
działka  jest  własnością  Gminy  czy  Spółdzielni  Mieszkaniowej  i  jakie  są  zamierzenia  w
stosunku do tej działki?
Radna U. Raczka zwróciła się z pytaniem jak wygląda sprawa z mieszkaniem Pana Pecinis w
Kotowie, jakie zostały podjęte kroki celem przejęcia tego budynku.
Ponownie prosi o zamontowanie 2 punktów świetlnych w m. Ochodza.
Zwróciła się także z prośba o wystąpienie do Agencji o przekazanie infrastruktury wodno-
kanalizacyjnej wraz ze środkami finansowymi na jej modernizację. 
Zwróciła  się  także  z  pytaniem,  czy  w  Urzędzie  są  dostępne  protokóły  z  kontroli
przeprowadzonej przez Sanepid u P. Jarzębinskich, gdyż w tym mieszkaniu  wybija szambo.
Prosi także o rozważenie możliwości budowy parkingu przy boisku sportowym w Motarzynie
przy okazji remontu Szkoły. Czy istnieje taka możliwość.
Radny Z. Botwinionek ponownie prosi o interwencje w sprawie budowy boiska w Borzęcinie.
 Wójt Gminy w odpowiedzi na interpelację Radnego Z. Botwinionek  poinformował, że
temat boiska jest znany. Gdyby Zarząd Dróg zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami równał
drogę było by już po sprawie, a tak to się przeciąga. My nie będziemy tego porządkować.
Będę na spotkaniu u Starosty i nawiążę do tego tematu, gdyż ta sprawa za długo się ciągnie.
W odpowiedzi  na  interpelację  Radnej  U.  Frankowskiej  poinformował,  ze  studzienka  przy
ulicy Leśnej była przez nas wykonana i  miała być traktowana jako sączek. Dyrektor ZGK
sprawdzi stan tej studzienki i jeżeli będzie potrzeba to odmuli. Poinformował także, że jeżeli
będzie pogoda to w przyszłym tygodniu będzie równiarka. Będzie także rozmawiał odnośnie
finansowania budowy parkingu na ulicy Fabrycznej, gdyż będziemy wiedzieli na co nas stać.
Jeżeli chodzi o chodnik to zadanie zostanie przesunięte w czasie, chodnik będzie przełożony
oraz częściowo zmienimy pokrycie na polbruk.
Na interpelacje  Radnej  I.  Tkaczyszyn poinformował,  że  spotka  się  w tej  sprawie  z  Panią
Dyrektor i uzgodni formę pomocy. Mam sponsora i sądzę, że ten temat zostanie załatwiony.
Odnośnie interpelacji  Pani J.  Karaś poinformował, że  jest  to  teren Spółdzielni.  Staram się
wiarygodnie  realizować  swoje  zadanie.  Jest  to  zadanie  Spółdzielni,  nie  chcę  ponownie
zarzutów, że inwestuję w nie komunalne tereny. Zobaczymy jak będą sprawy wyglądać w
przyszłym roku, może będziemy mogli wspomóc.
Odnośnie  interpelacji  Radnego  J.  Bejnarowicz  poinformował,  że  będzie  przeprowadzona
kontrola w Podwilczynie pod kątem odprowadzania ścieków przez mieszkańców tej wsi.
W  odpowiedzi  na  interpelację  Radnej  U.  Rączka  poinformował,  że  w  Urzędzie  nie  ma
protokołu z kontroli posesji Państwa Jarzębińskich. 
Odnośnie mieszkania Pana Pecinis poinformował, że ten Pan odbywa teraz służbę wojskową i
w tej sprawie nie możemy nic zrobić. ZGK opracuje stan naszych nieruchomości na terenie
gminy.  Sprawa założenia punktów świetlnych w Ochodzy będzie rozwiązana kompleksowo
podczas modernizacji oświetlenia na terenie gminy. 
Odnośnie środków finansowych od Agencji  na modernizację kanalizacji  poinformował,  ze
Agencja ma kłopoty finansowe. Obecnie środki są kontrolowane przez Prezesa w Warszawie.
Do 10 września powinno dojść do skutku moje spotkanie z Senatorem Czają i Dyrektorem
Kubachem.  Mamy nadzieję,  że  w roku  przyszłym sytuacja  będzie  lepsza  i  otrzymamy te
środki.
W  odpowiedzi  na  interpelacje  Radnego  P.  Paczesnego  Wójt  poprosił  Pana  Skarbnika  o
udzielenie informacji dotyczącej obecnego zadłużenia gminy.
Skarbnik poinformował, ze na gminie ciąży jedyni zobowiązanie wobec Firmy „MITEX” w/w
11.800 mln.  zł.  Pozostałe zobowiązania regulowane są na bieżąco.  Otrzymaliśmy zgodę z
MEN na uruchomienie kwoty 400 tys. bez udziału środków własnych. Otrzymamy także 350
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tys.  z  Urzędu  Marszałkowskiego.  Złożyliśmy wniosek  o  przyspieszenie  III transzy.,  którą
mamy szansę otrzymać jeszcze w tym roku lub na początku przyszłego. Poinformował także,
że  przetarg  na  obligacje  nie  odbył  się  z  uwagi  na  to,  że  nie  wpłynęła  żadna  oferta.
Prowadzimy rozmowy z  2  bankami  indywidualnie.  Czekamy na  decyzje  Deutsche  Bank.
Prowadzone są także rozmowy z Ministerstwem Finansów i Edukacji Narodowej.
Wójt  w  nawiązaniu  do  tej  wypowiedzi  stwierdził,  że  w  miesiącu  Listopadzie  będzie
rozliczenie  końcowe z  Firmą MITEX i  jeżeli  nam się  uda przyspieszyć III ratę  z  Urzędu
Marszałkowskiego to z kwoty 14.800 mln zł. zejdziemy do kwoty 10.500 mln zł. 
W dalszej części poinformował, że w sprawie budowy chodnika przy kościele w Budowie nie
ma  sobie  nic  do  zarzucenia.  W  tej  sprawie  zwrócili  się  do  niego  z  prośbą  o  pomoc
mieszkańcy, petycja była podpisana przez sołtysów i radnych z tego terenu.
Odnośnie  działalności  agenta  PKO  to  także  zna  opinie  mieszkańców  na  ten  temat.  Był
Dyrektor  Banku i  wyjaśniał,  dlaczego  podejmowane  są  takie  formy restrukturyzacji.  Sam
sądziłem, że działalność agencji będzie podobna do punktu. Będę prosił o zmianę warunków
umowy.  Będę  rozmawiał  z  dyrektorem  Banku.  Jeżeli  nie  będzie  zadowolenia  będziemy
szukać innego banku. W sprawie dewastacji dróg prosi o podanie jakich dróg to dróg dotyczy.
Zgodnie z obowiązującymi przepisami wykonawca musi pozostawić drogę w takim stanie w
jakim  ona  była  przed  rozpoczęciem  prac.  Ubolewam  nad  dewastacją  dróg  leśnych  jaka
odbywa się w związku z wywozem drewna.
Radny p.  Paczesny poinformował,  że  nie  jest  usatysfakcjonowany odpowiedzią  dotyczącą
budowy chodnika w Budowie i Banku. Odnośnie banku to twierdzi, że lokal jest nasz i my
spełniamy warunki. O drogach Pan mówi w czasie obecnym ja myślałem o drogach w czasie
byłym tzn. okres około 6 – 7 lat do tyłu. Jeżeli chodzi o niszczenie dróg leśnych przy wywozie
drewna to jest, to normalna eksploatacja. Przewoźnicy płacą podatki i maja prawo.
Radny M. Adamowicz uważa, że w takiej sytuacji finansowej jak jest gmina nie powinniśmy
zmieniać nawierzchni chodnika na ul.  Zajęczej. 
Wójt poinformował, że będą pisane dwa programy na poprawę infrastruktury komunikacyjnej.
Musimy szukać środków finansowych na naprawę dróg i ciągów komunikacyjnych. Zmiana
nawierzchni podyktowana jest tym, że polbruk jest łatwiejszy w utrzymaniu. W związku ze
spłatami  zadłużenia  na  lata  2005-2006  będą  ujmowane  najbardziej  pilne  zadania.  Będzie
opracowany szczegółowy harmonogram.
Radny M. Adamowicz  dziwi  się  Radnym, że  nie wiedzą co odpowiadać mieszkańcom w
sprawie parkingu przy ulicy Fabrycznej.  Płacą  grube pieniądze  do spółdzielni  więc  winni
wymagać od nich takich inwestycji. Zwrócił się także z pytaniem o koszt budowy chodnika w
Budowie.
Wójt poinformował, że budowa chodnika w Budowie kosztowała ok. 8 tys. zł. 
Radny  M.  Adamowicz  poinformował  w  odniesieniu  do  dewastacji  dróg,  że  firma  P.
Skibińskiego źle wykonała remont ulicy Skarszewskiej po wykonaniu prac kanalizacyjnych.
W okolicach posiadłości państwa Staszewskich jezdnia ma załamanie. 
Radny K.  Olech  zwrócił  się  z  pytaniem jak  długo  można  się  domagać  od  inwestora  po
zakończeniu prac w pasie drogowym na doprowadzenia dróg do stanu poprzedniego /okres
gwarancji/, w tym przypadku chodzi o ulicę H. Sawickiej na której były robione inwestycje
ok. 5 lat do tyłu. Prosi także o odpowiedź odnośnie dofinansowania w/w 19.900 tys, zł. Z tego
co się orientuję ta kwota była przyznana na boisko przy Sz. P w Dębnicy Kaszubskiej, a Pan
powiedział, że na Podole Małe. Prosi także o zajęcie się skrzyżowaniem ulic Skarszewskiej i
Kościelnej. 
Wójt  poinformował,  że  to  skrzyżowanie wymaga przebudowy. Wskazana była by budowa
ronda  z  prawdziwego  zdarzenia.  Wnioskowałem  o  2  kręgi  na  studzienkę,  których  nie
otrzymaliśmy.  Wspólnie  z  Zarządem  Dróg  myślimy  nad  rozwiązaniem  tego  tematu.
Problemem  jest  cała  infrastruktura  techniczna  (w  ziemi  ułożone  są  kable).  Odnośnie  tej
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dotacji to pieniądze na szkołę w Dębnicy Kaszubskiej zostały już wykorzystane. Do tematu
dróg powróci w trakcie rozmów z Panem Skibińskim.
Radca Prawny poinformowała, że roszczenia w stosunku do wykonawcy mogą być zgłaszane
w okresie 3 lat o zakończenia prac w pasie drogowym.
Radny Z. Wandaczowicz zwrócił uwagę na estetykę wokół byłej „Kaszubianki”. Prosi także o
kontrolę umów w zakresie wywozu odpadów w miejscowości Dobieszewo. Jest tam bardzo
mało pojemników. Śmieci niejednokrotnie wyrzucane są na przystanku.
Radna J.  Karaś prosi o zwiększenie częstotliwości wywozu koszy na odpady plastikowe z
ulicy Fabrycznej. W okresie letnim pojemniki bardzo szybko są zapełniane, a porozrzucane
wokół psują estetykę.
Dyrektor  ZGK  poinformował,  że  w  sprawie  opomiarowania   wody  w  gospodarstwach
domowych na  terenie  gminy ma  wszystko  przygotowane.  Czeka  tylko  na  opinię  prawna.
Odnośnie stanu biopsybloku trudno mu cos powiedzieć, ale byli inżynierowie, którzy na tej
bazie  planują  rozbudowę  oczyszczalni  ścieków.  Jest  duże  zainteresowanie  wykupem
mieszkań, ten problem do końca roku  może zniknąć. 
Radca Prawny poinformowała, że ZGK jest zakładem budżetowym i nie wymaga rejestracji w
KRS, gdyż jest powoływany.
Dyrektor  ZGK  poinformował,  że  nie  było  żadnej  uchwały  Zarządu  Gminy  w  sprawie
przeniesienia. Otrzymał polecenie ustne, które było dla niego wiążące. 
Wójt  przekazał  w  nawiązaniu  do  wniosku  Radnego  Wandachowicza,  że  sprawą
„Kaszubianki” zajmie się Pani Sekretarz a do tematu wywozu odpadów stałych z Dobieszewa
powróci  w  najbliższym  okresie  czasu.  W  odpowiedzi  na  wniosek  Radnej  J.  Karaś
poinformował, że nie stać nas na częstrze wywożenie odpadów, ale postaramy się wymienić
pojemnik na większy.
Radny  M.  Adamowicz  w  nawiązaniu  do  obiektu  „Kaszubianki”  poinformował,  ze
właścicielem jest Pani Dziuba, która kupiła te pomieszczenia na mieszkanie. Śmieci leżą tam
już od 3 lat.
Radny  P.  Paczesny  prosi  o  odpowiedź  w  następujących  tematach,  gdyż  nie  były  one
omawiane przez Wójta tj. odnośnie sporządzania umów z mieszkańcami ulicy Fabrycznej na
przyłącza kanalizacyjne, skąd środki na wzmocnienie skarpy przy GOK oraz na temat stanu
oczyszczalni ścieków. Zwrócił się także z pytaniem do Dyrektora ZGK pod jaką forma ma
zarejestrowana  działalność,  gdyż  90%  działalności  Zakładu  to  oczyszczanie  ścieków  i
dostarczanie wody.
Dyrektor ZGK poinformował, że w Urzędzie Statystycznym zakład jest zarejestrowany pod
hasłem – numerem „Zarządzanie mieniem komunalnym”. Obecnie przygotowywujemy się do
zmiany statutu.
Radny P.  Paczesny  przypomniał,  że  w  trakcie  kontroli  ZGK wytknięto  błędy,  na  które
oczekuje odpowiedzi. Generalnie w Zakładzie panuje zła organizacja pracy. Zakład winien
skupiać się na oczyszczaniu ścieków i wodociągach. Na pozostałe zadania, które Pan realizuje
winien  Pan  otrzymywać  zlecenia.  Do  sprawy  prywatyzacji  powrócimy.  Musimy  tam
zaprowadzić porządek.
Wójt  zwrócił  uwagę,  że  głównym  założeniem  jakim  kierowano  się  przy  powoływaniu
Zakładu była realizacja zadań gospodarki wodno-ściekowej oraz realizacja innych zadań na
rzecz gminy ze środków budżetowych. Obecnie także nie może powstać  firma, która będzie
zajmowała  się  tylko  gospodarka  wodno-ściekową.  W  obowiązujących  przepisach  prawa
Zakład może wykonywać tylko prace zlecone przez Wójta. 
Sekretarz  Gminy  poinformowała,  że  Zakład  został  powołany  zgodnie  z  obowiązującym
wówczas  prawem.  Głównym  celem  jest  gospodarka  wodno-ściekowa.  Remonty  dróg
wykonywane są na zlecenie, a gospodarka mieszkaniową zarządza. Jest to jednostka podległa
Wójtowi i nie ma osobowości prawnej.
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Radny M. Adamowicz zwrócił uwagę, że w czasie gdy Zakład był powoływany Radni nie
mieli pełnej wiedzy. Sytuacja w kraju się zmieniła, weszły środki pomostowe.  Przypomniał
także, że Urząd ma spółkę z o. o., czy nie można Zakładu włączyć do tej spółki.
Sekretarz  Gminy  poinformowała,  że  Spółka  „Dębeks”  jest  w  stanie  likwidacji.  Nie  ma
żadnego majątku . Procesu likwidacji nie można odwrócić.
Radca Prawny poinformowała, że przy takiej zmianie także Urząd nie uniknął by kosztów i
nie przyspieszył by terminów.
Radny P. Paczesny zauważył, że sytuacja zmienia się w szybkim tempie, my nie nadążamy za
procesem restrukturyzacji. W zakładzie brak ewidencji zdarzeń – poleceń. Wszystko odbywa
się na zasadzie ustnych poleceń.
Dyrektor ZGK przypomniał, że inne gminy uczyły się od nas zakładać zakłady tego typu, więc
to  także  o  czymś  świadczy.  Uważam,  że  nie  ma  sensu  zajmować  się  zagadnieniem
prywatyzacji i zajmować czasu Radnych, gdyż Pan Paczesny zna moje zdanie w tej sprawie.
Zakład w takiej formie ma rację bytu tylko wtedy, gdy Gmina ma środki finansowe. 

 Ad. 5

Pani  U.  Wichniarek  -  sołtys Wsi  Dobieszewo zwróciła  się  z  prośbą  o przesunięcie  pkt.5
porządku obrad Sesji na początek. Motywowała to tym, że punkty wcześniejsze zajmują zbyt
dużo czasu,  a nie  zawsze można tak długo przebywać na Sesji.  Zwróciła  także uwagę na
problem jaki  powstał po sprzedaży byłej szkoły podstawowej wraz z przyległym terenem w
Dobieszewie, gdzie było zlokalizowane boisko do piłki nożnej, z którego korzystała młodzież
nie tylko szkolna. Obecnie młodzież nie ma się gdzie spotykać. Miejscem spotkań najczęściej
jest  przystanek PKS. W sołectwie jest  około 130 osób w wieku do 24 lat.  Na lokalizację
boiska  wskazała  tereny  przyległe  do  byłej  mleczarni.  Teren  wymaga  tylko  wytyczenia  i
zagospodarowania (równiarka, założenie punktów świetlnych). Mieszkańcy pomogą w jego
zagospodarowaniu.        
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Zyta  Rytelewska  poinformowała,  że  pkt.5  nie  można  już
przełożyć w porządku obrad, gdyż został już przesunięty z pkt. 7.  Zwróciła się z pytaniem,
czy młodzież korzystała z boiska przy szkole?
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem dlaczego o takiej sprawie nie informowała Pani
Sołtys przed zawarciem aktu notarialnego.
Radna J. Karaś jest zaskoczona, że jest tak dużo młodzieży w Dobieszewie. W okresie gdy
były prowadzone rozmowy o zamiarze likwidacji szkoły mówiono, że jest 10 osób. Skąd takie
nieścisłości? Uważa, że jeżeli jest taka możliwość to te tereny wokół byłej mleczarni winny
być zagospodarowane na boisko.
P.  U.  Wichniarek poinformowała,  że wcześniej  zwracała  uwagę na ten temat.  Ostatni  raz
rozmawiała z Wójtem na festynie z okazji Dnia Dziecka. Dane odnośnie liczby młodzieży
uzyskała w komórce ewidencji  ludności urzędu więc na pewno są prawidłowe. Zapewniła
także, że boisko było miejscem spotkań młodzieży. 
Wójt w uzupełnieni poinformował, że zna temat. Często jest w terenie. Gmina wspomogła
mieszkańców  Mielna  i  powstało  boisko.  Jak  będę  dysponował  czasem  pojedziemy  i
sprawdzimy  stan  tego  terenu  i  podejmiemy  dalsze  kroki.  Nie  znam  strategii  sołectwa
Dobieszewo,  gdyż byłem na urlopie.  Nie obiecuję,  że to zadanie zostanie zrealizowane w
2004r., ale w 2005 podejmiemy kroki celem realizacji zadania.
Radna  I.  Tkaczyszyn  zwróciła  uwagę,  że  w  planie  dowozu  na  dożynki  nie  są  ujęte
miejscowości z terenu Gogolewa. Prosi o skorygowanie tego planu.
Pan  Gosz  –  mieszkaniec  Skarszewa  Górnego na  wstępie  zwrócił  się  o  przyjęcie  strategii
rozwoju dla tego sołectwa oraz zwrócił uwagę, na sytuację jaka panuje w tej miejscowości.
Zwrócił  się  z  prośba  o  ponowny remont  drogi  z  Dębnicy  do  Skarszewa,  gdyż  jest  ona
ponownie  w bardzo  złym stanie.   Równiarka  powinna  ponownie wykonać tam niezbędne
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prace,  teraz  jak  zacznie  wjeżdżać  autobus  szkolny  to  droga  będzie  znów  nieprzejezdna.
Zwrócił  także uwagę na estetykę wsi.  Walące się  obiekty,  wiatrołom (kasztanowiec)  oraz
chwasty to wizerunek byłych obiektów popegerowskich, a będących w posiadaniu nowych
właścicieli.  Nikt o to nie dba.  W nowobudowanych blokach przez PGR sprzedano 30 nie
wykończonych mieszkań,  nikt  nie  zna  właścicieli.  Te tereny straszą,  nic  się  tam nie  robi,
jeszcze  dwa  lata  i  to  wszystko  się  zawali,  dzieci  tam  się  bawią,  grozi  to  katastrofom
budowlaną.  Uważa,  że  rozwiązaniem problemów z  Agencją  PKO było by postawienie  w
Dębnicy  Kaszubskiej  bankomatu.  Zwrócił  także  uwagę  na  brak  przejść  dla  pieszych  w
Dębnicy Kaszubskiej. Panuje tutaj naprawdę duży ruch. /14³º wyszedł radny Wandachowicz/.
Radny S. Maśliński zwrócił się z pytaniem co z ograniczeniem prędkości przy szkole i czy
zgodnie  z  wcześniejszymi  ustaleniami   Dębnica  Kaszubska  jest  patrolowana  pojazdem
policyjnym z fotoradarem. 
Wójt  podziękował  P.  Gosz,  za zwrócenie  uwagi  na  problemy nurtujące mieszkańców wsi
Skarszów i poinformował, ze sprawą budynków zajmie się Inspektor Nadzoru Budowlanego z
urzędu.  Do  sprawy  kasztanowca  powróci  (  jako  wiążący  wskazał  termin  15  września).
Odnośnie  wniosku  Radnego  S.  Maślińskiego  poinformował,  że  odbywają  się  patrole
policyjnym samochodem nie znakowanym z fotoradarem,i od września częstość tych patroli
ulegnie  zwiększeniu.  Odnośnie  przejść  poinformował,  że  są  ustalenia  z  Wojewódzkim
zarządem Dróg i na pewno je wyegzekwujemy. 
Radny M.  Adamowicz  zwrócił  się  z  pytaniem kto  jest  właścicielem obiektów  po  byłym
Zakładzie Rolnym w Skarszewie.
Wójt  w  odpowiedzi  poinformował,  że  właścicielem  jest  Spółka  AGROŻUŁAWY,  którą
reprezentuje Pani Paschilke. 
Radna  U.  Rączka  zwróciła  się  z  pytaniem  jak  wygląda  postęp  w  przebiegu  prac  nad
modernizacja oświetlenia ulicznego.
Wójt poinformował, ze w poniedziałek musimy przesłać resztę dokumentacji, która wymaga
złożenia u Prezesa Zamówień Publicznych.

Ad 6

Z. Rytelewska –Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o złożenia
sprawozdań o działalności między sesjami.
a/

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że komisja w okresie
między sesjami spotykała się 3 razy. 
(14.45  –  sesje  opuścił  Radny  Maśliński).  Na  pierwszym  posiedzeniu  omawiano  wyniki
kontroli ZGK.  Zgodnie z wcześniejszymi uzgodnieniami zapoznał Radnych z protokołem z
kontroli Urzędu Gminy, która była przeprowadzona przed udzieleniem absolutorium.
(15ºº Sesje opuściła Radna  E. Kuklińska).
W tym okresie rozpoczęliśmy kontrolę Szkoły Podstawowej w Motarzynie. Zapoznaliśmy się
ze stanem budynków oświatowych. Kontrola została przerwana z uwagi na okres wakacyjny.
Po rozpoczęciu roku kontrola zostanie dokończona. Wyjaśnialiśmy z Wójtem temat wycinki
lasu  przez  Pana  Jankiewicza.  Mamy  do  Wójta  uwagę,  że  mimo  naszych  sprzeciwów
partycypował w kosztach lotów helikoptera policyjnego. Rada nie wyraziła na to zgody, a z
artykułu w prasie dowiedzieliśmy się, że jednak Wójt partycypował.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem czy są pytania do Komisji
Rewizyjnej. 
Wójt w tej kwestii stwierdził, że zgodnie z protokołem, który wcześniej przedstawił Radny
Paczesny Komisja nie stwierdziła żadnych przekroczeń kompetencji przez Wójta.     
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Sekretarz  Gminy  w  sprawie  modernizacji  Oczyszczalni  Ścieków  poinformowała,  że
EKONOMETRIA  przygotowała  wstępną  koncepcję.  Obecnie  poszło  już  zamówienie  do
Urzędu zamówień Publicznych.
Przewodnicząca  Rady Zyta Rytelewska zwróciła  się  z  pytaniem do Radcy Prawnego,  czy
Wójt ma obowiązek ustosunkować się do protokołu i udzielić odpowiedzi na piśmie i w jakim
terminie.
Radca prawny poinformowała, że tok postępowania w sprawach pokontrolnych   wynika ze
statutu.
Wójt zwrócił uwagę na fakt, że kontrola była przeprowadzona w kwietniu a dopiero dzisiaj
protokół pokontrolny był odczytany na Sesji. 
Radny Adamowicz poinformował, że zdaniem Wójta Komisja popełniła błąd. Wójt twierdzi,
że  umorzył  Spółce  SPV  podatek  raz,  a  nie  dwa  razy  jak  jest  napisane  w  protokole
pokontrolnym sporządzonym na  podstawie przedłożonych  Komisji dokumentów. Chcemy to
wyjaśnić.
Radny Paczesny zgodnie z § 97 pkt. 3 Statutu kierownik kontrolowanej jednostki może złożyć
w ciągu 7 dniu uwagi do kontroli i jej wyników, natomiast § 98 Statutu mówi, że kierownik
podmiotu  kontrolowanego przedstawia na piśmie  sposób realizacji  wniosków i  zaleceń w
terminie  14  dni  od  zakończenia  kontroli.  Panie  Wójcie  cały  czas  apeluje  o  to  by  Pan
zrozumiał pewne uwarunkowania Komisji Rewizyjnej. Komisja wskazuje pewne uchybienia.
Prosimy o  ustosunkowanie  się  do  nich,  chcemy by Pan  brał  je  pod  uwagę,  nie  chcemy
wprowadzać  nic  destrukcyjnego.  Zdajemy  sobie  sprawę,  że  w  każdej  pracy  są  jakieś
uchybienia, ale wspólnie winniśmy je eliminować.  Uważam, że jeżeli Komisja jest potrzebna
tylko do opiniowania uchwał, to nie widzę sensu jej istnienia. 
Radny  M.  Adamowicz  uważa,  że  nie  może  tak  być,  że  Wójt  przechodzi  do  porządku
dziennego nad zaleceniami  pokontrolnymi,  może  to świadczyć o tym, ze Wójt  lekceważy
Komisję.
Przewodnicząca  Rady Zyta Rytelewska w nawiązaniu do odpowiedzi  Radcy Prawnego na
zadane przez nią pytanie stwierdziła, że skoro statut jest aktem prawnym, a Pani Radca jest
prawnikiem, to udzielenie konkretnej odpowiedzi na zadane pytanie, należy do obowiązków
uczestniczącego w obradach Sesji prawnika.  Zwróciła się także z pytaniem do Wójta, czy
udzieli odpowiedzi na zalecenia pokontrolne Komisji Rewizyjnej i w jakim terminie?
Wójt stwierdził, ze odpowiedzi udzieli po przedstawieniu protokołu na forum Rady. Obiecał,
że  w ciągu 14 dni udzieli odpowiedzi na piśmie.   

b/
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  J.  Karaś  poinformowała,  że

Komisja odbyła 3 posiedzenia. Na jednym spotkaniu spotkano się z Dyrektorami Szkół, jedno
było  poświęcone  działalności  Gminnego  Centrum  Informacji  Turystycznej  a  w  trakcie
trzeciego  spotkania  odbyła  się  wizytacja  szkół  w  terenie  pod  kątem  przygotowania  do
rozpoczęcia roku szkolnego. Poinformowała, ze Centrum Informacji turystycznej działa przy
GOK i jest finansowane ze środków na działalność tej placówki. Czynne jest od wtorku do
soboty. Działa  od 2 lat.  Komisja  pozytywnie ocenia działalność Centrum. Omówiła  także
przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego. Poinformowała, ze najgorzej wygląda
sytuacja  w  Szkole  Podstawowej  w  Motarzynie.  Zwróciła  uwagę  na  zły  stan  obiektu.
Wymagana  jest  natychmiastowa  naprawa  dachu,  wymiana  stolarki  okiennej  (  okna
zabezpieczone  pianką,  zbite  gwoździami).  Remont  szkoły  w  Motarzynie  winien  być
piorytetem. Był spór o utworzenie klasy „0” w Budowie, z uwagi na zbyt małą ilość dzieci w
Budowie i Motarzynie będzie tylko jedna klasa „0” w Motarzynie.  Szkoła wg zapewnień
Dyrektora będzie gotowa na rozpoczęcie roku szkolnego. 
W Szkole Podstawowej w Gogolewie przeprowadzono adaptacje mieszkania prywatnego na
potrzeby szkoły.  Na uwagę zasługuje zaangażowanie Pani Dyrektor i grona pedagogicznego
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w pozyskiwaniu środków z zewnątrz na działalność oświatową. Na obiekcie szkoły potrzebny
jest remont cząstkowy dachu.  Szkoła będzie gotowa do rozpoczęcia roku szkolnego.      
Dyrektorzy  Szkół  w  Motarzynie  i  Gogolewie  zasygnalizowali  problem  nauki  języka
angielskiego  w  tych  szkołach.  Będziemy  chcieli  wrócić  do  tego  tematu  w  terminie
późniejszym. Wiemy, że językiem wiodącym na terenie gminy jest język niemiecki, ale należy
także zwrócić uwagę na sygnały z zewnątrz. ( 15.45 Radny Botwinionek opuścił Sesję)
Na obiekcie  budynku Szkoły Podstawowej  w Dębnicy Kaszubskiej  trwa remont  poszycia
dachowego.  Remont będzie kontynuowany po rozpoczęciu roku szkolnego. Nie będzie miał
wpływu na rozpoczęcie roku szkolnego.
W obiekcie Gimnazjum odbywają się naprawy pogwarancyjne. Rok szkolny rozpocznie się
planowo.  Należy  zaznaczyć,  ze  szkoły  są  przygotowane  do  rozpoczęcia  roku  szkolnego.
Komisja prosi o pomoc Dyrektorowi Sz. P. w Motarzynie. Obiekt odbiega od pozostałych z
uwagi na zły stan techniczny budynku. 
c/

Przewodnicząca  Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  
U. Rączka poinformowała, że Komisja odbyła 3 posiedzenia. Na posiedzeniach zajmowano
się  między  innymi   oświetleniem  gminy.  W  tym  temacie  ustaliliśmy,  że  zadaniem
modernizacji  oświetlenia  na  terenie  gminy  będzie  zajmował  się  Zakład  Energetyczny  w
Słupsku, który przejął to zadanie do realizacji. Dokumentacja będzie opracowana do końca
września.  Zadanie  winno  być  zrealizowane  wg  zapewnień  do  końca  grudnia.  Następnie
zajęliśmy  się  działalnością  Stowarzyszenia  „Dobra  Truskawka”.  Komisja  była  w  terenie.
Stwierdzono,  że  tylko  3  plantacje  są  utrzymane  w  dobrym  stanie.  Pozostałe  plantacje
pozostawiają wiele do życzenia. Brak chętnych do przejęcia ziemi pod nowe plantacje. Nie
ma zainteresowania uprawą truskawki.  Komisja uważa, że teren wokół  jeziora winien być
przeznaczony  na  działki  rekreacyjne.   Jak  najszybciej  winien  być  opracowany  Plan
Zagospodarowania, dla tego terenu. Odbyło się także spotkanie członków Komisji z Sołtysem,
Radą  Sołecką  m.  Dobra  i  pracownikami  Urzędu  Gminy  w  sprawie  działki  spornej  
(  mieszkańcy chcą ją  przeznaczyć na  plac  zabaw,  a  Urząd planuje  tam pole  namiotowe).
Komisja  uważa,  że działka winna być zagospodarowana na plac zabaw. Działka w stanie
obecnym nie spełnia warunków na pole namiotowe z uwagi na brak infrastruktury technicznej
(brak  wodociągu,  kanalizacji,  drogi  dojazdowej),  a  budowa  tej  infrastruktury  jest  zbyt
kosztowna. Komisja zwróciła także uwagę na bardzo zaniedbane i opuszczone posesje (wg
uzyskanych informacji  stanowiące  własność  P.  Kołnierzak  i  Samborskich).  Potrzebna  jest
interwencja w celu zaprowadzenia estetyki na tych posesjach. Niepokojącym faktem jest to, że
będziemy  musieli  zwrócić  środki  finansowe,  które  były  przyznane  naszej  gminie  w
programach  na  zagospodarowanie  terenu  wokół  jeziora  Dobra.  Są  zapewnienia
organizatorów, że to nie będzie miało wpływu na pozyskiwanie środków z tej  fundacji  w
okresie  późniejszym.  Komisja  uważa,  że  przy  zagospodarowywaniu  terenu  winna  być
współpraca wszystkich sołectw z tamtego terenu i urzędu.
Radny  M.  Adamowicz  zwrócił  się  z  pytaniem  jak  wygląda  w  świetle  przepisów  prawa
korzystanie z jeziora, gdy jest ono dzierżawione.
Wójt  poinformował,  że wszystkie wody stojące są własności Skarbu Państwa. Dzierżawca
jeziora Dobra nie jest nam znany, może mieć wpływ na opłaty za łowienie ryb.
Radna U. Rączka w tym przypadku brak jest jakichkolwiek ograniczeń.
( 16ºº wyszedł Radny  Adamowicz)
      
Ad 7 a
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Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju
sołectwa Budowo.
Krzysztof Olech – Wiceprzewodniczący rady odczytał projekt uchwały.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie
zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji.

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem
uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie (8 za). 

 7b
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady

Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju
sołectwa Skarszów Górny.
Krzysztof Olech – Wiceprzewodniczący rady odczytał projekt uchwały.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie
zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji.

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem
uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie (8 za).

Ad 7c
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady

Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju
sołectwa Kotowo.
Krzysztof Olech – Wiceprzewodniczący rady odczytał projekt uchwały.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie
zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji.

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem
uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie (8 za).

 7d
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady

Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju
sołectwa Podole Małe.
Krzysztof Olech – Wiceprzewodniczący rady odczytał projekt uchwały.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie
zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji.

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem
uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie (8 za).

7e
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady

Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju
sołectwa Dobieszewo.
Krzysztof Olech – Wiceprzewodniczący rady odczytał projekt uchwały.
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Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie
zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji.

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem
uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie (8 za).

7f
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego

Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat
za zajęcie 1m² pasa drogowego dróg gminnych na terenie gminy Debnica Kaszubska.
Krzysztof Olech – Wiceprzewodniczący rady odczytał projekt uchwały.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie
zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji.
Radny P.  Paczesny zwrócił  się  z  pytaniem jak  wygląda  sprawa handlu  na  chodnikach  w
świetle proponowanej uchwały, gdyż takie fakty mają miejsce.
Sekretarz Gminy poinformowała, że handel nie powinien odbywać się na chodnikach. Są to
ciągi piesze i jest zakaz.
(16.15 powrócił Radny Adamowicz)

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem
uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie (9 za).

7g
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego

Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie  projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu
szkół i nadania statutu.
Krzysztof Olech – Wiceprzewodniczący rady odczytał projekt uchwały.
(16.20 powrócił Radny Botwinionek)
Sekretarz  Gminy  poinformowała,  że  statut  zespołu  został  ponownie  przeanalizowany  i
skrócony. Zawiera tylko 4 strony. Jest to podyktowane tym, że każda ze szkół ma swój statut
gdzie są zawarte uregulowania. W statucie zespołu są odesłania do tych statutów.
Radny P. Paczesny uważał, że będzie obowiązywał tylko jeden statut, czy w tym przypadku w
tamtych statutach będą odnośniki, że chodzą w zespół szkół.
Sekretarz poinformowała, ze tą kwestie reguluje § 3 statutu zespołu szkół.  
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie
zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji.

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem
uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie (10 za).
S. Miluski  Dyrektor Gimnazjum podziękował  Radnym za przyjęcie uchwały. Podziękował
także  Pani  Sekretarz  i  Radcy Prawnemu za  pomoc w przygotowaniu  aktów oraz  Radzie,
społeczeństwu i Wójtowi za życzliwość. Poinformował także, że w związku z powołaniem
Zespołu Szkół w poniedziałek składa rezygnację z funkcji Dyrektora Gimnazjum i zapewnia,
że weźmie udział w konkursie na Dyrektora Zespołu Szkół.

7k 
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego

Rady  Krzysztofa  Olech  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  strategii
rozwoju sołectwa Mielno - Podwilczyn.
Krzysztof Olech – Wiceprzewodniczący rady odczytał projekt uchwały.
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Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie
zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji.

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem
uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie (10 za).

Wójt  poinformował,  że  będzie  sprawował  rolę  nadzorczą  przy realizacji  strategii  rozwoju
sołectw. 
Poinformował  także,  że  przyjmie  rezygnację  Dyrektora  Gimnazjum  z  dotychczasowego
stanowiska  i  jednocześnie  do  czasu  rozstrzygnięcia  konkursu  na  Dyrektora  zespołu  Szkół
powierzy mu pełnienie obowiązków.
Podziękował Komisji  Oświaty za obiektywizm przy kontroli placówek oświatowych. Zdaje
sobie sprawę z zaległości jakie są w tej dziedzinie, gdyż w poprzednich kadencjach nic nie
było robione w tym zakresie. Nie inwestowano w budynki oświatowe, dziś mimo skromnych
środków  staramy  się  poprawić  warunki  nauki.  Obecnie  będziemy  remontować  obiekt  w
Motarzynie. Jest napisany program na 175 tys., jeszcze nie wiemy skąd weźmiemy środki na
zabezpieczenie wkładu własnego. Jednak z uwagi na stan techniczny obiektu remont musimy
przeprowadzić w trybie pilnym. 
Podziękował także Komisji Rolnictwa za zaangażowanie w przygotowaniach do Gminnego
Święta Plonów, które ma się odbyć 05 września w Podolu Małym.
Zaprosił wszystkich Radnych do wzięcia udziału w tej uroczystości.    

Ad 8.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Zyta  Rytelewska  dokonała  zamknięcia  Sesji  Rady
Gminy Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 16³º.

 
Na tym protokół zakończono
Protokółowała: Teresa Kozdroń-Kołacka                                               
                                                                                                                    Przewodnicząca
                                                                                                                       Rady Gminy
                                                                                                                 /-/ Zyta Rytelewska
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